



ENVIRONMENT

Urgent issues facing the Baltic Sea

AEIDL produced an in-depth report documenting the 'Our Baltic' conference, as well as creating an informative video to raise awareness about the pressing environmental and socio-economic issues of the Baltic Sea region.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Foresight scenarios for the EU bioeconomy in 2050 >>](#)

[Performance of the agricultural sector in 2020 >>](#)

[NextGenerationEU: up to €800 billion to fund the recovery >>](#)

[European Solidarity Corps: First call for proposals >>](#)

[Greenhouse gas emissions reduced by 13.3% in 2020 >>](#)

[Adoption of revised regional aid guidelines >>](#)

[Conference on the Future of Europe: launch of the citizens' platform >>](#)

[Bilbao, Grenoble, Lilienthal, and Mönchengladbach win mobility awards >>](#)

[Provisional agreement on the European Climate Law >>](#)

[Further steps to channel money towards sustainable activities >>](#)

[Trust in the European Union has increased since last summer >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Recovery through community-led approaches

AEIDL is participating in the LDnet series of webinars (8, 15, 22 & 29 April 2021) on 'Recovery through community-led approaches'. Registration is open to all. Recordings of completed webinars are online.

[Read more >>](#)

Other news

AEIDL IS RECRUITING!

AEIDL is looking for a **Digital Asset Manager** for the **photo illustration** of the **EUNIS** database within the **LIFE** programme, and a **Junior Documentalist** to undertake tasks on a range of **projects**.

[Read more >>](#)

TRANSFORM: TWO NEW CITIZEN SCIENCE PILOT PROJECTS

The **TRANSFORM Catalan regional cluster** has launched two **citizen science pilots** on: waste reduction and more efficient **municipal waste management**; and better support provided to **patients suffering with endometriosis**.

[Read more >>](#)

MANAGING TOURISM DEVELOPMENT FOR SUSTAINABLE AND INCLUSIVE RECOVERY

Despite the negative impacts of **COVID-19** on tourism, the **crisis** is providing an **opportunity to rethink tourism** for the future, according to **OECD**. Achieving this greener and more sustainable tourism **recovery**, calls for a **greater policy focus** on the **environmental** and **socio-cultural pillars of sustainability**.

[Read more >>](#)

MAKING PEACE WITH NATURE

The first **United Nations Environment Programme (UNEP)** synthesis report is titled: ***“Making Peace With Nature: A scientific blueprint to tackle the climate, biodiversity and pollution emergencies”*** and is based on evidence from global environmental assessments.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl



ENVIRONNEMENT

S.O.S. Baltique

L'AEIDL a produit un rapport détaillé sur la conférence "Notre Baltique" ainsi qu'une vidéo informative pour sensibiliser aux problèmes environnementaux et socio-économiques urgents de la mer Baltique et de ses territoires riverains.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Scénarios pour la bioéconomie européenne en 2050 >>](#)[Les performances du secteur agricole en 2020 >>](#)[NextGenerationEU: jusqu'à 800 milliards pour financer la reprise >>](#)[Corps européen de solidarité: premier appel à propositions >>](#)[Les émissions de gaz à effet de serre ont baissé de 13,3% en 2020 >>](#)[Nouvelles lignes directrices pour les aides d'État régionales >>](#)[Conférence sur l'avenir de l'Europe: plateforme citoyenne lancée >>](#)[Prix de la mobilité: Bilbao, Grenoble, Lilienthal et Mönchengladbach >>](#)

[Accord provisoire concernant la loi européenne sur le climat >>](#)

[Des mesures pour diriger les capitaux vers des activités durables >>](#)

[La confiance dans l'Union européenne s'est accrue depuis l'été dernier >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

L'initiative locale au service de la relance

L'AEIDL participe à la série de webinaires LDnet (8, 15, 22 et 29 avril) sur le thème de l'initiative locale au service de la relance post-COVID-19. Les enregistrements des webinaires ayant déjà eu lieu sont en ligne.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

L'AEIDL RECRUTE!

L'AEIDL recherche un(e) **gestionnaire de base photographique (EUNIS** dans le cadre du programme **LIFE**), ainsi qu'un(e) **documentaliste junior** pour assurer des tâches sur une **série de projets**.

[Lire plus >>](#)

TRANSFORM: DEUX NOUVEAUX PROJETS PILOTES SCIENCE & CITOYENS

Le **cluster régional catalan TRANSFORM** a lancé deux **projets pilotes associant science et citoyens** et portant sur: la réduction des déchets et une gestion plus efficace des **déchets municipaux**; l'amélioration du soutien apporté aux **patients souffrant d'endométriose**.

[Lire plus >>](#)

GÉRER LE DÉVELOPPEMENT DU TOURISME DANS L'OPTIQUE D'UNE REPRISE DURABLE ET INCLUSIVE

En dépit des répercussions de la pandémie de **COVID-19** sur le **tourisme**, la **crise** offre une occasion de **repenser l'avenir** de ce secteur, estime l'**OCDE**. Pour parvenir à une **reprise** plus verte et plus durable du tourisme, il faut que les **pouvoirs publics** accordent une plus grande attention aux **piliers environnemental et socio-culturel** de la **durabilité**.

[Lire plus >>](#)

FAIRE LA PAIX AVEC LA NATURE

Basé sur des **évaluations environnementales mondiales**, le premier rapport du **Programme des Nations Unies pour l'Environnement (PNUE)** s'intitule «*Making Peace With Nature: A scientific blueprint to tackle the climate, biodiversity and pollution emergencies*» (Faire la paix avec la nature: un **plan** scientifique pour faire face aux **urgences** en matière de **climat**, de **biodiversité** et de **pollution**).

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.

